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PROTOKÓŁ nr XVIII/12  
 
z XVIII  sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 10 października 2012 roku w godz.  
od 1400 – 1540 w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie przy ul. Adama  
Mickiewicza 5.    
 

XVIII  sesja Rady Miejskiej Żerkowa została zwołana na podstawie art. 20 ust. 1 z dnia  
8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tekst jednolity z 2001 r. Dz. U. nr 142, poz. 1591 ze 
zmianami). 
W sesji uczestniczyło 14 radnych na ogólny stan 15 radnych. 
Radny nieobecny, usprawiedliwiony:  

• Pan Andrzej Stachowiak, 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 

 
Ponadto w sesji udział wzięli:   

1. sołtysi gminy Żerków   
Lista obecności stanowi załącznik nr  2  do niniejszego protokółu. 
oraz: 

2.   Jacek Jędraszczyk    - Burmistrz Miasta i Gminy Żerków, 
3. Bronisława Rogacka  - Skarbnik Gminy Żerków, 
4. Tomasz Brzoza   - pełnomocnik Barbary Nawrockiej 
5. Przedstawiciele mediów:  - „Gazeta Jarocińska”, Życie Jarocina. 

Porządek obrad XVIII sesji Rady Miejskiej Żerkowa wraz z  zaproszeniami i materiałami 
sesyjnymi przesłano radnym pocztą w dniu 24 września 2012 r.    
 
Punkt l - Otwarcie obrad sesji. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Żerkowa Pan Grzegorz  Andraszak o godz. 1400 otworzył  
XVIII sesję Rady Miejskiej. Powitał Burmistrza Miasta i Gminy Żerków, radych Rady Miejskiej 
Żerkowa, sołtysów oraz przedstawicieli lokalnych gazet i pracowników Urzędu. 
 
Punkt 2 – Stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 radnych na ogólny stan 15, tak więc Rada 
jest władna podejmować prawomocne uchwały. 
 
Punkt 3 - Przedstawienie porządku obrad sesji. 
Przewodniczący poinformował, że zgodnie z wnioskiem Burmistrza Miasta i Gminy Żerków do 
porządku obrad sesji włączono projekty uchwał podatkowych w sprawie: 

1) określenia stawek podatku od nieruchomości, 
2) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 
3) określenia dziennej stawki opłaty targowej, 

Projekty uchwał zostały omówione wstępnie 2 października br. i na dzisiejszym wspólnym 
posiedzeniu komisji stałych Rady. 
Przewodniczący uwzględniając zgłoszony wniosek przedłożył propozycję porządku obrad XVIII 
sesji Rady Miejskiej Żerkowa w następującym brzmieniu: 
1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokółu z obrad XVII Sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
5. Interpelacje i zapytania radnych.   
6. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na  XVII sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
7. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 
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4) podziału Miasta i Gminy Żerków na okręgi Wyborcze, ustalenia ich granic i numerów 
oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu, 

5) utworzenia stałych obwodów głosowania na obszarze Miasta i Gminy Żerków, 
ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych,  

6) sprawie wyrażenia opinii o zakwalifikowaniu dróg dojazdowych do gruntów rolnych 
w celu przebudowy w roku 2013, 

7) uchwalenia studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Żerków, ze zmianami,  

8) określenia stawek podatku od nieruchomości, 
9) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 
10) określenia dziennej stawki opłaty targowej, 
11) wprowadzenia zmian do budżetu na 2012 rok. 

8. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie oświadczeń majątkowych 
radnych złożonych za rok 2011. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
10. Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  
11.  Zamknięcie obrad sesji.    
Radni Rady Miejskiej Żerkowa przyjęli porządek obrad jednogłośnie: 14 głosów „za”,  
0 „przeciw”, 0 głos „wstrzymujący się” przy 14 radnych na sali obrad. 
/Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokółu/. 
 
Punkt 4 - Przyjęcie protokołu z obrad  XVII sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Protokół z XVII sesji Rady Miejskiej Żerkowa przyjęto jednogłośnie 14 głosami „za”. 
Protokół z XVII sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 28 sierpnia 2012 r. wyłożony został 
do wglądu przed sesją Rady oraz 2 października 2012 r. na wspólnym posiedzeniu komisji 
stałych. Z treścią protokółu radni mogli zapoznać się także w biurze Rady Miejskiej. 
                
Punkt 5 -  Interpelacje i zapytania radnych.      

1. Radny Jan Barański – co z Świetlicą Wiejską w Dobieszczyźnie oraz jak wygląda sprawa 
budowy „Orlika”? 

2. Radny Zdzisław Paluszkiewicz – do kogo należy teren w Śmiełowie, gdzie młodzież gra 
w piłkę, czy jest gminny? 

Burmistrz – nie, dzisiaj będzie przedstawiciel z Agencji Rolnej Skarbu Państwa i m.in. zostanie 
w tym względzie przeprowadzona rozmowa.   

3. Radna Maria Sołtysiak – co z oświetleniem ulicznym na Urbanowie? 
Burmistrz – odpowiedział, że ogłoszono przetarg na opracowanie dokumentacji i w tym roku to 
zadanie nie zostanie zrealizowane. W dokumentacji planowana jest przebudowa linii zasilania  
w celu uporządkowania jej. Dlatego ten czas przeznaczamy na przygotowanie całości 
dokumentów i zaplanowania środków w budżecie. 
 
Punkt 6 - Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XVII sesji Rady Miejskiej       

Żerkowa. 
Powyższe sprawozdanie przedstawił przewodniczący Rady pan Grzegorz Andraszak na podstawie 
materiałów opracowanych dla radnych. Sprawozdanie Rada przyjęła bez uwag, stanowi załącznik  
nr 4 do protokółu. 
 
Punkt 7 - Podjęcie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie:  
 

1) podziału Miasta i Gminy Żerków na okręgi Wyborcze, ustalenia ich granic 
i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu, 
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Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z załącznikiem Nr 1 tj. granice okręgów 
wyborczych wraz liczbą radnych wybieranych w danym okręgu. Przeczytał także uzasadnienie 
do projektu uchwały.  
Przewodniczący przypomniał, że dyskusja w tym temacie była przed sesją na wspólnym 
posiedzeniu komisji stałych Rady. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością: 13 głosów „za”, 
1 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali  w trakcie 
głosowania.  
Uchwała Nr XVIII/116/12 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 10 października 2012 r. w sprawie, 
podziału Miasta i Gminy Żerków na okręgi Wyborcze, ustalenia ich granic i  numerów oraz 
liczby radnych wybieranych w każdym okręgu,  stanowi  załącznik nr 5 do protokółu /. 
 

2) utworzenia stałych obwodów głosowania na obszarze Miasta i Gminy Żerków, 
ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych, 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z załącznikiem Nr 1 mówiącym  
o 8 obwodach głosowania oraz  wyznaczeniu lokalu wyborczego nr 1 w Żerkowie i 3  
w Dobieszczyźnie dla osób niepełnosprawnych i lokalu nr 1 do głosowania korespondencyjnego. 
Radna Maria Sołtysiak – wnioskowała o uwzględnienie siedziby Obwodowej Komisji 
Wyborczej Nr 8 w Stęgoszy, w budynku szkoły. 
Przewodniczący – przyjął wniosek i ponownie odczytał adres siedziby obwodowej komisji, która 
mieścić się będzie w Szkole Podstawowej w Chrzanie, Budynek Szkoły, Stęgosz 106.  
Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 
głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”, w obecności 14 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XVIII/117/12 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 10 października 2012 r. w sprawie, 
utworzenia stałych obwodów głosowania na obszarze Miasta i Gminy Żerków, ustalenia ich 
numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych,  stanowi  załącznik nr 6 do 
protokółu /. 
 

3)  wyrażenia opinii o zakwalifikowaniu dróg dojazdowych do gruntów rolnych w celu 
przebudowy w roku 2013, 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”, 
0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”, w obecności 14 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XVIII/118/12 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 10 października 2012 r. w sprawie, 
wyrażenia opinii o zakwalifikowaniu dróg dojazdowych do gruntów rolnych w celu przebudowy 
w roku 2013, stanowi  załącznik nr 7 do protokółu /. 
 
 

4) uchwalenia studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Żerków, ze zmianami, 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Przewodniczący 
powiedział, że odbyły się spotkania robocze komisji i trwały dyskusje w temacie opracowanego 
„Studium”. Na posiedzeniu komisji wprowadzone zmiany przedstawił przedstawiciel Biura 
Inwestycji Technologii i Planowania Przestrzennego.   
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”, 
0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”, w obecności 14 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XVIII/119/12 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 10 października 2012 r. w sprawie 
uchwalenia studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Żerków, ze zmianami, stanowi  załącznik nr 8 do protokółu /. 
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5)  określenia stawek podatku od nieruchomości, 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały i dodał, że przy dyskusji przyjęto zasadę 
zaproponowaną przez Burmistrza, aby minimalnie stawki podatkowe podnieść o 4 %,  czyli  
o wysokość inflacji. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”, 
0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”, w obecności 14 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XVIII/120/12 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 10 października 2012 r. w sprawie 
określenia stawek podatku od nieruchomości, stanowi  załącznik nr 9 do protokółu /. 
 

6) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. 
Burmistrz dopowiedział, że stawki od środków transportowych zwiększono o 4 % od 
ubiegłorocznych i są niższe od stawek ustawowych, które zaproponowało MF. Burmistrz 
zobrazował radnym stawki obecnie obowiązujące, nowe po wprowadzeniu podwyżki  
i ustawowe. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”, 
0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”, w obecności 14 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XVIII/121/12 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 10 października 2012 r. w sprawie 
określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, stanowi  załącznik nr 10  
do protokółu /. 
 

7) określenia dziennej stawki opłaty targowej, 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały oraz przypomniał, że poprzednia opłata wynosiła 
10,00 zł i nie była zmieniana przez kilka lat. W związku z tym zastosowano 20 % podwyżkę  
i jest to kwota 12,00 zł. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”, 
0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”, w obecności 14 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XVIII/122/12 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 10 października 2012 r. w sprawie 
określenia dziennej stawki opłaty targowej, stanowi  załącznik nr 11 do protokółu /. 
 

8) wprowadzenia zmian do budżetu na  2012 rok, 
Przewodniczący poprosił Skarbnika Gminy panią Bronisławę Rogacką o przedstawienie  
projektu uchwały wraz z uzasadnieniem.  
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że ogółem  zwiększa się budżet po stronie: 

• dochodów do kwoty   40.551.272,54  zł 
 z tego: 

- dochody bieżące w kwocie 33.597.272,54 zł 
 - dochody majątkowe w kwocie 6.954.000,00  zł 
Podkreśliła, że dochody obejmują także  dotacje celowe na realizację zadań z zakresu 
administracji rządowej w wysokości 5.114.309,- zł; na realizację zadań w drodze umów lub 
porozumień między jednostkami samorządu terytorialnego w wysokości 100.000,- zł oraz 
dotacje i środki zewnętrzne w wysokości 7.063.455,41 zł 

• wydatków do kwoty   46.265.848,13  zł 
 z tego: 
 - wydatki bieżące w kwocie   32.747.203,82  zł 
 - wydatki majątkowe w kwocie 13.518.644,31     zł 
Wydatki obejmują w szczególności: 
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1) wydatki na realizację zadań z  zakresu administracji rządowej i innych zleconych odrębnymi 
ustawami w wysokości    5.114.309,00      zł, 

2) wydatki na realizację zadań realizowanych w drodze umów lub porozumień między 
jednostkami samorządu terytorialnego w wysokości   151.309,05     zł. Skarbnik Gminy  
podkreśliła, że w tej kwocie mieści się dotacja na schronisko dla zwierząt oraz na zakup 
agregatu, 

3) wydatki na programy finansowane z udziałem środków pomocowych w tym z Unii 
Europejskiej 8.277.025,41    zł. 

 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zmian w budżecie dokonuje się w związku ze zwiększeniem przez 
Wojewodę Wielkopolskiego planu w dziale 801 o kwotę na sfinansowanie prac komisji do spraw 
awansu zawodowego nauczycieli. Marszałek Województwa Wielkopolskiego udzielił pomocy 
finansowej w formie dotacji celowej 10.000,- zł na zadanie pod nazwą "Ogrodzenie i remont 
placu w miejscowości Miniszew". 
Wprowadzono do budżetu przypis na kwotę 9.129,00 zł w poszczególnych podziałkach 
klasyfikacji dochodów własnych związany z drobnymi wpłatami. 
W dziale 801 zmniejszono plan o 20.000,00 zł po stronie dochodów i wydatków z uwagi na 
mniejszy plan odpłatnego pobytu dzieci w żerkowskim przedszkolu. 
W dziale 600 rozdział 60016 § 4300 zmniejszono o 41.000,- zł, a § 4270 zwiększono o 20.000,- 
zł na remont drogi na odcinku od Brzóstkowa do  Lgowa, a rozdział 60014 przesuwa się kwotę 
123,53zł z usług na remonty 
Skarbnik Gminy powiedziała, że dokonano przesunięć i zwiększenia planu w: 

• dziale 700 przesunięto kwotę 3.000,00 zł z zakupów na opłacenie energii oraz 
zwiększono plan o 15.000,- zł na wymianę okien w budynkach komunalnych ul. 
Jarocińska 35, 

• dziale 750 zwiększono plan o 4.129,00 zł na szkolenia pracownicze, 
• dziale 801 rozdział 80101 zmniejszono plan o kwotę 2.800,00 zł a zwiększono plan o 

2.800,00 zł na zakup mebli, stolików do nowego oddziału klasy "zero" w Szkole 
Podstawowej w Żerkowie, 

• dziale 754 zwiększono plan o 9.000,00 zł na zakup materiałów budowlanych - remont 
sali OSP Komorze i 1.000,- zł na opłaty ubezpieczeniowe, 

• dziale 851 rozdz. 85154 zwiększono plan o 16.000,00 zł na przeciwdziałanie 
alkoholizmowi, 

• dziale 853 przesunięto kwotę 4.000,00 zł z usług na wynagrodzenie bezosobowe 
(umowa zlecenie za porady prawne), 

• dziale 900 z opłat za energię 80.250,00 zł, z tego 250,00 zł na opłacenie czynszu 
dzierżawnego za słupy energetyczne, 70.000,00- zł na rekultywację wysypiska śmieci  
i 10.000,00 zł przesunięto na rozdział 75412, 

• dziale 926 zwiększono plan o 21.000,00 zł na opłacenie przejazdów grup sportowych na 
zawody i wykonanie dodatkowego drenażu na stadionie w Żerkowie. 

Skarbnik Gminy podkreśliła, że budżet wzrósł o 15.218,00 zł po stronie dochodów i wydatków 
dlatego wprowadzone zmiany są niezbędne w celu prawidłowego wykonania budżetu. 
Radna Maria Sołtysiak – czy  środki zaplanowane na poradę prawną dotyczą prawnika  
w Urzędzie, czy innych wydatków? 
Skarbnik Gminy – dotyczą porad prawnych udzielanych oświacie w sprawie projektu 
„AKADEMIA RÓWNYCH SZANS W GMINIE ŻERKÓW”. 
Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:  
14 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”, w obecności 14 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XVIII/123/12 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 10 października 2012 r. w sprawie 
wprowadzenia zmian do budżetu na 2012 rok,  stanowi  załącznik nr 12 do protokółu /. 
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Punkt  8 – Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie oświadczeń 
majątkowych radnych złożonych za rok 2011. 
Przewodniczący przedstawił informację w sprawie złożonych oświadczeń majątkowych radnych 
za rok 2011. Informacja stanowi załącznik nr 13 do protokółu. 
 
Punkt  9 – Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
Radny Bogdan Bożejewicz zapytał, czy podatek rolny też wzrośnie? 
Skarbnik Gminy – Prezes GUS jeszcze nie ogłosił średniej ceny skupu żyta za okres pierwszych 
trzech kwartałów 2012r. i  wzorem ubiegłych lat będzie ogłoszona do 25 października br. Na 
sesji  w listopadzie Rada będzie mogła podjąć uchwałę w sprawie obniżenia średniej ceny skupu 
żyta. 
Przewodniczący poprosił Burmistrza o udzielenie odpowiedzi na zapytania radnych.  
Burmistrz udzielając odpowiedzi na zapytanie radnego z Dobieszczyzny wyjaśnił, że Urząd jest 
w oczekiwaniu na rozstrzygnięcie z Urzędu Marszałkowskiego wniosku w sprawie środków   
w ramach programu „Odnowy Wsi” na realizacje modernizacji Świetlicy Wiejskiej  
w Dobieszczyźnie. 
Radny Jan Barański – czy w tym roku ruszą prace przy świetlicy? 
Burmistrz – nie. W tym roku jak zostaniemy ujęci na lisie gmin oczekujących na środki   
i podpiszemy umowę to będzie bardzo dobrze. Sprawa ciągnie się, ale jest to duże zadanie  
i kosztowne. Sala wymaga gruntownego remontu, dlatego musimy poczekać  
o przyznanie środków finansowych zewnętrznych. Natomiast prace przy „Orliku” trwają, 
zadanie jest realizowane. 
 
Punkt  10 – Wolne głosy, wnioski, komunikaty. 
Radny Benedykt Bocian – zapytał, czy będą czynione działania, aby dokonać naprawy tablic 
sołeckich? 
Burmistrz – ten temat był zgłaszany firmie, która wykonała tablice i będzie musiała je naprawić.   
Radny Wojciech Raś – nie otrzymaliśmy odpowiedzi na interpelację, ostatnio złożoną na sesji? 
Burmistrz – nie podjąłem działań, ponieważ nie było w kraju Radcy Prawnego obsługującego 
Urząd, z którym  muszę porozmawiać i uzyskać opinię w tym względzie. 
Radny Janusz Szóstek – wnioskował o zaproszenie przedstawicieli Agencji w celu wspólnego 
zwizytowania budynku po byłym Ośrodku Kultury w Przybysławiu oraz budowle w Kretkowie  
i Raszewach, aby zabezpieczyć i posprzątać te obiekty. 
Burmistrz – odpowiedział, że obecnie mamy kontrolę dotyczącą przejętych nieruchomości. 
Przygotowano pismo z wystąpieniem do Agencji w celu  realizacji drogi w Kamieniu i innych 
spraw. 
Przewodniczący – myślę, że można tą sprawę zrealizować na następnej komisji. 
Radny Janusz Szóstek – do końca lipca dzierżawcy mieli określić się co dalej z 30%  gruntów.  
Radny zaproponował, aby doprowadzić do spotkania z przedstawicielami Agencji, sołtysów  
i uzyskać odpowiedź, czy jest jakaś szansa na kupno gruntów  przez rolników zainteresowanych. 
Burmistrz – odpowiedział, że można zaprosić przedstawicieli oraz postara się wystąpić  
z pismem w celu uzyskania odpowiedzi. 
Radny Janusz Szóstek – nawiązał do ostatniej komisji i roli sołtysów w celu opracowania ilości 
punktów zużycia gazu i później spotkania się z przedstawicielami Gazowni, czy jest możliwość 
położenia sieci niskiego ciśnienia. 
Przewodniczący – poinformował sołtysów, że zaistniała możliwość wykonania na terenie 
północno-wschodnim gminy – ujęcia gazu (oczyszczalni gazu) dla potrzeb domowych  
i zaopatrzenia tej części gminy w gaz z zasobów, które zostały odkryte  
w miejscowości Lisewo, gdzie powstaje Ośrodek Grupowy Lisewo – kopalnia wydobycia gazu.  
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Radny Janusz Szóstek – nie trzeba budować oczyszczalni gazu, ale będzie możliwość 
wybudowania stacji redukcyjnej niskiego ciśnienia, ponieważ gaz jest technicznie przygotowany 
do bezpośredniego zużycia. Należy tylko  zorientować się co do liczby chętnych. 
Przewodniczący – powiedział, że rachunek ekonomiczny  wskazuje, że gaz z biegiem czasu 
będzie jednym z tańszych paliw. Dlatego warto się tym zainteresować. 
Radny Wojciech Raś – zaproponował, aby zwołać komisję budżetową i wszystkie tematy 
poruszone przez radnych omówić bądź włączyć do projektu budżetu. Radny będąc przy głosie 
zwrócił się do Pani Sołtys z Chrzana z zapytaniem jakie inwestycje zostały ujęte we wniosku do 
projektu budżetu na kolejny rok? 
Pani Maria Wiśniewska – sołtyska Sołectwa Chrzan odpowiedziała, że we wniosku ujęto: 
utwardzenie ul. Krótkiej, część ul. Wodnej oraz uzupełnienie oświetlenia. 
Sołtyska  będąc przy głosie zwróciła się z prośbą, żeby rozmawiać z wnioskodawcami przy 
omawianiu projektu budżetu, ponieważ niektóre zadania są takie, które trudno opisać, a należy je 
zobaczyć. 
Radny Wincenty Bogaczyk – wnioskował o wprowadzenie zakazu postoju na wjeździe  
z Żerkowa do Bieździadowa od ulicy 700–lecia do ul. Wyspiańskiego. Wniosek uzasadnił tym, 
że pracownicy marketu „DINO” parkują samochody na poboczu drogi po lewej i prawej stronie,  
a zimą nie będzie miejsca na śnieg. Podkreślił, że właściciel marketu nie pozwala pracownikom 
swoich samochodów parkować na parkingu przy DINO. Radny uważał, że należy poszukać 
miejsca na parking, aby droga była w pełni przejezdna. 
Burmistrz – złożony wniosek uznał za słuszny, ale obstawianie dróg znakami nie jest dobre.  
Dlatego uważał, że poszukanie dodatkowego miejsca  na parkowanie aut jest zasadne. 
Radny Janusz Szóstek – zapytał Sekretarza Gminy, co z parkingiem na Rynku w Żerkowie? 
Sekretarz Gminy – jest w trakcie realizacji, będzie wprowadzona strefa ograniczająca 
parkowanie samochodów do 1 godz. (od godz. 8.00 do 17.00). 
Przewodniczący – co z osobami, które nie mają gdzie parkować? 
Sekretarz Gminy – z uzyskanych informacji, maksymalnie są to 2-3 osoby, które nie mają 
wjazdu od tyłu posesji i to jest do uzgodnienia. Obecnie jest wiele osób, które jadą dalej do 
pracy, pozostawiając swój pojazd na Rynku od poniedziałku do piątku.  
Radna Barbara Królak – zwróciła się z prośbą o określenie numerów dróg i działek, które należą 
do Agencji. 
Burmistrz – chodzi o to, które drogi są Agencji, a które gminne? 
Radna Barbara Królak – czy numery działek w mapach są aktualne? 
Burmistrz – numery działek nie zmieniają się, ale niektóre mogą być nieaktualne.  
Radny Janusz Szóstek – Agencja ma obiekty, które stoją puste i nie są użytkowane. Jadąc przez 
te miejscowości nie wiadomo czy na nie patrzeć, czy omijać wzrokiem.  
Burmistrz - Rada wyraziła zgodę, że możemy przejąć Dom Kultury w Przybysławiu. 
Radny Zdzisław Paluszkiewicz – co ze sprawą parkingu od ul. Mickiewicza do ul. 700-lecia, czy 
to jest aktualne? 
Burmistrz - właścicielka jest z Warszawy, trudno dogadać się z nią. Powiedziała, że poinformuje 
o swojej decyzji, ale ona chciałaby pieniądze i być dalej właścicielem. Możemy się 
przypomnieć, że nadal jesteśmy zainteresowani. 
Przewodniczący – poinformował, że wpłynął wniosek w dniu dzisiejszym do Rady od pani 
Barbary Nawrockiej. Wniosek w sprawie sprawdzenia zasadności przedstawianych zarzutów 
dotyczących działalności p. Danuty Wilak, która w oświadczeniu wysłanym do Redakcji Gazety 
Jarocińskiej napisała, że nie może zgodzić się z zarzutami kierowanymi pod jej adresem,  
przez byłą dyrektor – pismo odczytał Przewodniczący.  Przewodniczący zapytał czy w tej chwili 
będzie podejmowana dyskusja, czy inicjatywę w tym zakresie może przejąć przewodniczący 
oświaty i przeprowadzić na posiedzeniu komisji. 
Radny Wincenty Bogaczyk – część, którą Przewodniczący przedstawił została wczoraj 
opublikowana w Gazecie Jarocińskiej, dyskusja trwa wśród mieszkańców gminy. Radny uważał, 
że nie należy zbyt pochopnie wniosków wyciągać, kto kogo w ramach gazety próbuje oczerniać. 
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Przewodniczący – jesteśmy radą miejską, zaistniał konflikt między dyrektorkami, obecną i byłą 
panią dyrektor. Rada może ustosunkować się do określonych faktów. Natomiast w moim 
odczuciu trudno, abyśmy bawili się w komisję śledczą. 
Burmistrz – wyjaśnił, że są wyroki  WSA i NSA, które zrealizowaliśmy. Gazeta napisała, że 
Burmistrz nic sobie z wyroków nie robi, ale sprawy zostały dogłębnie przeanalizowane. Sprawa 
jest bardzo skomplikowana był 1 błąd i nie chcąc popełnić kolejnego, wystąpiliśmy  
o opinię prawną jak  wykonać wyrok. Żeby zwolnić nauczyciela, trzeba mieć szczególne 
powody, którym może być ten wyrok NSA. Wystąpiłem do Wojewody pod koniec lipca br. 
z zapytaniem (zgodnie z posiadanymi wyrokami), czy p. Wilak jest  dyrektorem, czy nie. 
Wojewoda sprawę przekazał do Kuratorium w Kaliszu i odpowiedź otrzymaliśmy przed  
19 września br., że należy rozpisać konkurs. Żeby rozpisać konkurs nie może być dyrektora,  
o którym mówi art. 38 ustawy o systemie oświaty – odwołanie dyrektora. W dniu 21 września 
br. spotkałem się z p. dyrektor i poinformowałem, że zamierzam odwołać ją ze stanowiska,  
w związku z wyrokiem uznającym nieważność konkursu na stanowisko dyrektora Szkoły 
Podstawowej w Dobieszczyźnie. Spotkanie odbyło się w Urzędzie, z którego sporządzono 
notatkę służbową.  Burmistrz odczytał notatkę i poinformował, że p. Danuta Wilak przyjęła do 
wiadomości decyzję o odwołaniu ze stanowiska. W kolejnym dniu p. Danuta Wilak złożyła 
pismo o rezygnacji ze stanowiska dyrektora Szkoły Podstawowej w Dobieszczyźnie – Burmistrz  
przeczytał pismo. Burmistrz przedstawił także notatkę służbową dotyczącą procedury 
odwoławczej i odwołanie p. Danuty Wilak zgodnie z art. 38 ust. 8 pkt.1 lit.a ustawy o systemie 
oświaty z zachowaniem 3 miesięcznego okresu wypowiedzenia z dniem 25 września 2012r. 
Burmistrz powiedział, że jest to rozwiązanie najlepsze, jakie się wyłoniło. W przypadku  
zastosowania art. 38 ust. 1, mówiącego o odwołaniu, pani Wilak miałaby prawo wystąpić  
z odwołaniem do sądu i sprawa trwałaby dłużej. W tym przypadku można ogłosić  
i przeprowadzić konkurs na nowego dyrektora Szkoły Podstawowej w Dobieszczyźnie. 
Pan Tomasz Brzoza – Burmistrz przedstawił fakty, które miały miejsce, natomiast Burmistrz nie 
zastosował się do wyroku. W ubiegły piątek, będąc w Urzędzie chcieliśmy złożyć wniosek  
o nałożenie grzywny na Urząd Burmistrza za nie wykonanie wyroku. Po rozmowie   
z Sekretarzem Gminy postanowiliśmy odstąpić od złożenia wniosku do sądu. Jednak  nastąpiła 
sytuacja, że p. Wilak zrezygnowała ze stanowiska dyrektora, a nadal pełni tę funkcję i nadal nie 
jest zastosowany wyrok.  
Burmistrz – wyrok jest zastosowany. Odwołanie jest, a Państwo chcieliby, aby wykonano wyrok 
z dnia na dzień. Prawo oświatowe nie ma takiej możliwości…Posiadam opinie, informacje, i nie 
chcę  popełnić błędu, żeby mieć kolejne sprawy sądowe z obecną Panią Dyrektor. 
Pan Tomasz Brzoza – uważał, że zwłoka w wykonaniu wyroku jest niepotrzebna, bo wyrok 
powinien być wykonany natychmiast, a okres trzymiesięcznego wypowiedzenia wpływa na 
niepotrzebne  przedłużenie sprawy. 
Przewodniczący – rada nie jest kompetentna w wykonywaniu wyroku, rada ma inne zadania. Do 
spraw, które do końca nie są zgodne z prawem, są odpowiednie organy, które wyjaśnią wątpliwe 
sprawy w sposób obiektywny a my jako Rada nie będziemy się tym zajmować. Jest to konflikt 
pomiędzy dwoma stronami, uzasadniony, a rola rady jest całkiem inna.   
Radny Wojciech Raś – trudno zająć nam jakiekolwiek  stanowisko, może zająć się tym komisja 
rewizyjna, nie musimy dyskutować wszyscy. Wtedy efekt pracy komisji rewizyjnej można by 
potraktować jako ostateczne zdanie w tej sprawie. 
Radna Maria Sołtysiak – powiedziała, że jest członkiem komisji i uważa, że nie należy  mieszać 
w to komisji rewizyjnej, nie jest to komisja śledcza.  Burmistrz w tej sprawie wypracuje 
stanowisko, które będzie satysfakcjonujące dla obu stron.  
Przewodniczący – mam nadzieję, że sprawa zostanie wyjaśniona obiektywnie. 
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Punkt  11 – Zamknięcie obrad sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący  Rady podziękował wszystkim za 
udział i zakończył o godz.1540 XVIII sesję Rady Miejskiej Żerkowa. 
 
 
 
PROTOKOŁOWAŁA:                                                     PRZEWODNICZYŁ: 
Maria Mazurek     Przewodniczący Rady Miejskiej            

Żerkowa  
 

/ - /  Grzegorz Andraszak 
 
 
 
 


